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Protokół Nr XIV/2020 
z posiedzenia XIV sesji w VIII kadencji Rady Gminy Fabianki 

w dniu 10 grudnia 2020 roku 
 

Obrady Rady Gminy Fabianki odbyły się w świetlicy wiejskiej w Bogucinie . Rozpoczęły się o godz. 12.30                            
i trwały do godz. 16.05. Uczestniczyli w nich radni według załączonej listy obecności, radni powiatowi, sołtysi 
z terenu gminy,  Wójt Gminy Fabianki – Zbigniew Słomski. 

Ad.1 

Przewodniczący RG Adam Rejmak- dokonał oficjalnego otwarcia XIV sesji Rady Gminy Fabianki i po 
zapoznaniu się z listą obecności stwierdził, że obrady są prawomocne z uwagi na wymagane kworum. 
Obecnych 13 radnych. Następnie powitał wszystkich Radnych, Radnych Powiatu Włocławskiego, Wójta  
oraz obecnych sołtysów. Poinformował, iż obrady odbywają się w ograniczonym składzie z uwagi na 
panującą pandemię koronawirusa.  

Ad.2 

Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał czy są propozycje zmian w porządku obrad? Zawnioskował                     
o wprowadzenie do porządku obrad w pkt. 11 podpunkt 15) projektu uchwały w sprawie zmian do 
budżetu na 2020 rok. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak – zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku obrad XIV sesji                                 
z wprowadzoną poprawką.  

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” przyjęła 
porządek XIV sesji Rady Gminy w następującym brzmieniu: 
 (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 

„       1.  Otwarcie XIV  sesji Rady Gminy i stwierdzenie jej prawomocności. 
2.  Zatwierdzenie porządku sesji, 
3. Przyjęcie protokołów z poprzedniej sesji rady: 
      1) z XI sesji w dniu 7 lipca 2020 roku 
      2) z XII sesji w dniu 28 lipca 2020 roku.    
4. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej przewodniczącego Rady Gminy Fabianki, 
5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Fabianki a w szczególności  z realizacji uchwał, 
6. Zapoznanie się z informacją z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2020 roku. 
7. Analiza informacji o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Fabianki w roku szkolnym 2019/2020. 
8. Zapoznanie Rady Gminy z informacją Wójta w zakresie wykonywania prac przez osoby skazane  
     na terenie Gminy Fabianki zgodnie z opinią Prezesa Sądu Rejonowego we Włocławku. 
9. Uchwalenie budżetu gminy na 2021 rok: 

  1) zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym projekcie budżetu, 
  2) zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o możliwości sfinansowania planowanego     
       deficytu, przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej na 2021 rok,  
  3)  analiza projektu budżetu na 2021 r., 
  4)  wnioski komisji Rady Gminy dotyczące projektu budżetu na 2021r., 
  5)  dyskusja 
  6)   podjęcie uchwały w sprawie budżetu na rok 2021, 
  7) zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały o Wieloletniej 
 Prognozie  Finansowej, 
  8) podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2021 -  2033. 

10.  Wnioski poszczególnych komisji Rady Gminy. 
11.   Rozpatrzenie projektów uchwał  w sprawie:  

1) obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na terenie Gminy Fabianki, 
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2) określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności 
pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, stosowania z urzędu tych ulg, warunków 
dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc 
publiczną oraz wskazania organu lub osób uprawnionych do udzielania tych ulg, 

3) utworzenia ośrodka wsparcia pod nazwą Dzienny Dom Pobytu w Urszulewie oraz nadania Statutu, 
4) określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 
psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat i tryb 
ich pobierania, 

5) utworzenia ośrodka wsparcia pod nazwą „Dzienny Dom Senior+” w Świątkowiznie, 
6) uchwalenia „Rocznego programu współpracy Gminy Fabianki  z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 
na rok 2021”,  

7) określenia średnich cen jednostek paliwa w Gminie Fabianki w roku szkolnym 2020/2021. 
8) uchwalenia Gminnego Programu profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii 

na 2021r., 
9) wyrażenia zgody na przejęcie przez Gminę Fabianki zadania z zakresu właściwości Powiatu 

Włocławskiego związanego z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągu tych 
dróg w sezonie zimowym 2020/2021, 

10) wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Fabianki,  
11) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

12) przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Fabianki, 
13) ustalenia dopłat dla odbiorców usług wodno – kanalizacyjnych, 
14) uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków obowiązującego na terenie Gminy 

Fabianki. 
15) zmian do budżetu na 2020 rok. 

 
12. Interpelacje i zapytania radnych.   
13. Wolne wnioski, zapytania i informacje.  
14. Zakończenie sesji.”  

 
Ad.3    

Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał, czy radni mają uwagi  do protokołu XI  sesji RG z dnia 7 lipca  
2020 r.  

Brak uwag.  Przewodniczący RG zarządził głosowanie. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciw” przyjęła protokół 
Nr XI/2020 sesji RG Fabianki z dnia 7 lipca 2020 roku.  (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał, czy radni mają uwagi  do protokołu  z XII  sesji RG z dnia                            
28 lipca 2020r. 

Brak uwag. Przewodniczący RG zarządził głosowanie. 
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Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciw” przyjęła protokół 
Nr XII/2020 z dnia 28 lipca 2020 roku. (w załączeniu wykaz imienny głosowania) 

Radna Szczepańska Ewa – poprosiła aby w przyszłości protokoły z sesji były na bieżąco zatwierdzane. 
 
Przewodniczący RG – stwierdził, że zatwierdzenie protokołów to tylko formalność bowiem wszystkie są 

dostępne online i udostępnione w internecie. Wyjaśnił, iż tak jak wszyscy pamiętają przesunięcie 
zatwierdzenia protokołów z sesji było zaakceptowane przez radę z uwagi na obostrzenia i konieczne 
ograniczenie tematyki obrad sesji. 

 
Ad.4 

Przewodniczący RG Adam Rejmak – przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności międzysesyjnej. 
Nadmienił, iż w okresie międzysesyjnym zapoznał się i ocenił z Wójtem system prowadzonego zdalnego 
nauczania w naszych szkołach z udziałem dyrektorów szkół. Szczegóły tej oceny przytoczy Wójt w 
swoim sprawozdaniu. Dokonaliśmy  opracowania planu działania Dziennego Domu Pobytu w świetlicy 
w Urszulewie. W ten projekt utworzenia 13 Domów Dziennego Pobytu wchodzi zarówno gmina jak i 
uczelnia, której jest rektorem. Dzięki temu programowi uda się uruchomić ten obiekt na rzecz 
mieszkańców w podeszłym wieku. Pozwoli to też przed tym odpowiednio wyposażyć świetlicę w 
Urszulewie. Odbył szereg rozmów na temat opracowanego i przedłożonego projektu budżetu gminy 
na kolejny rok i zapoznał się ze stanem przygotowania gminy do okresu zimowego. W spotkaniach w 
tym temacie uczestniczył Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej odpowiedzialny za nadzór 
nad zimowym utrzymanie dróg i chodników. Poinformował, że w związku z zawirowaniami 
politycznymi związanymi z zachwianiem perspektywy finansowej, w której ma być zawarty fundusz 
odbudowy gospodarki po następstwach Covid  . Dodał, że nie chce uprawiać polityki ale jeżeli nadal 
kierunek polityki Premiera  z rządem będzie wyglądać jak do tej pory to najbardziej odczują skutki 
pandemii samorządy gminne i rolnik.  Dotknie to też osób starszych i rehabilitacji pocovidowej. 
Wskazał, iż jest to ogromnie istotne bowiem mieszkańcy różnie przechodzą koronawirusa. Są jednostki, 
które wręcz bezobjawowo przechodzą zakażenie a są ludzie, którzy mają ciężkie powikłania po 
chorobie. Prawdopodobnie Polska nie weźmie udziału w konkursie e-razmus, który jest prestiżowym 
konkursem na terenie całego świata. Wskutek wstrzymania dofinansowań znacznie zostanie zachwiana 
gospodarka finansowa gminy.  Obniżą się dochody gminy co uniemożliwi realizację wielu zadań 
budżetowych. Poinformował, iż w dniu 23 listopada Pan Włodzimierz Błaszczyk złożył rezygnację z 
mandatu radnego gminy. Informację tą przekazano do Komisarza Wyborczego we Włocławku w celu 
wydania stosownego postanowienia w tej sprawie. Komisarz Wyborczy postanowieniem z dnia 
3.12.2020 roku Nr 155/2020 stwierdził wygaśnięcie mandatu radnego Rady Gminy Fabianki. 

 
Nikt nie zgłaszał zapytań. 

Ad.5 

Wójt - przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych przez Radę Gminy na XIII sesji w dniu 
16.10.2020 roku. ( w załączeniu do protokołu). Poinformował, o realizowanych zadaniach i sytuacji                 
w gminie związanej z Covid-19. Poinformował, iż od marca tego roku żyjemy  w trudnym okresie 
zagrożenia epidemicznego COVID. Od września obserwujemy zwiększony wskaźnik osób zakażonych 
koronawirusem. Spowodowało to wprowadzenie obostrzeń w wielu instytucjach publicznych                              
a szczególnie ograniczeniu obsługi bezpośredniej interesantów, mieszkańców. Wprowadzono nowy 
system postępowania  z wpływającą dokumentacją, co znacznie wydłużyło termin załatwienia spraw. 
Wydłużył się termin rozpatrzenia prowadzonych postępowań z udziałem innych urzędów. 
Poinformował, iż w dniu 10 lipca został złożony do Urzędu Marszałkowskiego wniosek                                          
o dofinansowanie projektu pn. „Rozwój odnawialnych źródeł energii w gminie Fabianki”. Projekt 
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przewiduje montaż 59 mikroinstalacji fotowoltaicznych na domach mieszkańców, którzy przystąpili              
do projektu oraz jednej instalacji na terenie oczyszczalni ścieków w Fabiankach. Wartość zadania to 2 
mln 187 tys. zł. Dofinansowanie z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego wynosi 50% kosztów 
netto. W przypadku domów prywatnych mieszkańcy pokrywają drugą połowę kosztów. 

           W konkursie Urzędu Marszałkowskiego złożono łącznie 60 wniosków o dofinansowanie z całego 
województwa, na kwotę dofinansowania 40,2 mln zł. Alokacja w konkursie to 13,3 mln zł. Wynik 
naboru ma być ogłoszony jeszcze w tym roku. Na rok 2021 Urząd Marszałkowski nie planuje kolejnego 
konkursu     w tym obszarze tematycznym.  W dniu 3 sierpnia wzięliśmy udział w konferencji                              
we Włocławskim Centrum Edukacji Ekologicznej na temat budowy stopnia wodnego w Siarzewie.                   
W konferencji uczestniczyli m.in. Z-ca Prezydenta Włocławka, przedstawiciele Państwowego 
Gospodarstwa Wodnego „Wody Polskie”, urzędnicy z Ministerstwa Klimatu oraz włodarze gmin                          
z obszaru oddziaływania inwestycji. Mimo pandemii odbyłem kilka spotkań z przedstawicielami Urzędu 
Marszałkowskiego w pozyskaniu dodatkowych środków na nasze działania m.in. budowę kanalizacji                 
w Szpetalu Górnym. Nie mamy jeszcze podpisanej stosownej umowy, ale efektem rozmów będą 
przyznane dodatkowe środki.  W dniu 10 sierpnia został złożony wniosek o wsparcie z Rządowego 
Funduszu Inwestycji Lokalnych, powstałego w celu wspierania inwestycji samorządów w okresie 
pandemii COVID-19. We wrześniu otrzymaliśmy wsparcie z funduszu w wysokości 1 mln 044 tys. zł,                      
z których współfinansowane są gminne wydatki majątkowe, głównie zadania z zakresu przebudowy                  
i modernizacji dróg gminnych i rozbudowy sieci wodociągowej. W dniu 14 sierpnia  w Urzędzie  
Wojewódzkim w Bydgoszczy zostały złożone wnioski o dofinansowanie z Funduszu Dróg 
Samorządowych Edycja 2021 dwóch zadań takich jak:  „Przebudowa drogi gminnej nr 190306C (ul. 
Jesionowa) w Szpetalu Górnym, gm. Fabianki” o wartości kosztorysowej 290 tys. zł oraz  „Przebudowa 
drogi gminnej nr 190286C w Łęgu Witoszynie, gm. Fabianki” o wartości 260 tys. zł. W obu przypadkach 
poziom dofinansowania wynosi 60% kosztów brutto. Czekamy nadal na rozstrzygnięcie konkursu przez 
Wojewodę. Z dniem 1 września  w czterech szkołach podstawowych w gminie rozpoczęła się realizacja 
projektu pn. „Nowoczesna szkoła w nowoczesnej gminie – rozwój kompetencji kluczowych uczniów               
z gminy Fabianki”. Wartość projektu to prawie 400 tys. zł, z czego 95% kosztów finansowane jest                        
z Europejskiego Funduszu Społecznego i Budżetu Państwa. Gmina Fabianki wnosi wkład własny 5%                
w postaci udostępnienia sal na cele projektu. W projekcie realizowane są bezpłatne zajęcia 
pozalekcyjne w ramach 5 bloków tematycznych: zajęcia dodatkowe rozwijające kompetencje kluczowe 
uczniów, indywidualizacja pracy z uczniami klas IV-VIII ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi, 
indywidualizacja pracy z uczniem młodszym (klasy I-III), doradztwo edukacyjno-zawodowe, nauczanie 
nauk przyrodniczych w oparciu o metody eksperymentu, oraz kursy podnoszenia kompetencji 
nauczycieli. Doposażono szkoły w : wyposażenie pracowni przedmiotowych, sprzęt komputerowy                      
z oprogramowaniem biurowym, e-roboty do nauki programowania, tablice multimedialne, materiały 
eksploatacyjno-biurowe, o łącznej wartości 120 tys. zł. W związku z sytuacją epidemiologiczną, od 
listopada br. zajęcia pozalekcyjne z projektu odbywają się zdalnie. Poinformował, iż ruszyła budowa 
otwartej sieci światłowodowej, realizowana w ramach Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa. Dzięki 
temu już niebawem mieszkańcy będą mogli korzystać z usług światłowodowych – najszybszego 
Internetu w Polsce oraz telewizji bez zobowiązań w jakości 4K. Podłączenie do sieci światłowodowej 
będzie bezpłatne, a swoje usługi zainteresowanym mieszkańcom oferować będzie firma INEA.                        
We wrześniu ukończona została budowa świetlicy wiejskiej w Urszulewie (sołectwo Kulin)                                 
z przeznaczeniem na Dzienny Dom Pobytu dla seniorów w wieku 60+. Koszt prac budowlanych to 406 
tys. zł. Zadanie jest dofinansowane z RPO w kwocie 260 tys. zł, w ramach projektu partnerskiego 
„Utworzenie 13 dziennych domów pobytu w województwie kujawsko-pomorskim”. W projekcie, obok 
wydatków inwestycyjnych, przewidziane jest finansowanie funkcjonowania placówki przez 36 
miesięcy. DDP w Urszulewie miał rozpocząć działalność od 1 grudnia br., jednak z uwagi na sytuację 
epidemiologiczną funkcjonowanie tego typu placówek jest zawieszone do odwołania. Obecnie 
prowadzone jest drugie postępowanie o udzielenie zamówienia na wyposażenie DDP w meble, sprzęt 
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rehabilitacyjny i terapeutyczny oraz sprzęt RTV i AGD. Niepokojącym w trakcie rozwijającej się 
pandemii jest wzrost cen towarów i usług, co negatywnie wpływa na wcześniej podjęte przez nas 
działania i zaplanowane w budżecie niższe środki.  W dniu  4 listopada Zarząd Województwa zatwierdził 
do dofinansowania z RPO projekt pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Włocławskiej i ulicach 
sąsiednich w Szpetalu Górnym”. Dotyczy on I etapu skanalizowania ulicy Włocławskiej i sąsiednich,                  
w ramach którego powstaną 2 km kanalizacji grawitacyjno-ciśnieniowej. Wartość kosztorysowa 
zadania to 3 mln 640 tys. zł. Wnioskowaliśmy o dofinansowanie w kwocie 1 mln 430 tys. zł, wynikającej 
z limitu środków dla Gminy Fabianki w ramach polityki terytorialnej OSI Włocławka. Pod koniec 
listopada pojawiła się możliwość zwiększenia dofinansowania do 2 mln 515 tys. zł, czyli do poziomu 
85% kosztów kwalifikowanych, ze środków zaoszczędzonych w RPO przy realizacji projektów wodno-
kanalizacyjnych w innych gminach. Podjęliśmy starania w celu pozyskania dodatkowego 1 mln 100 tys. 
zł na inwestycję. Wymaga to aktualizacji strategii OSI Włocławka.  Poinformował, że projekt pn. „ 
Rozbudowa  i dostosowanie budynku użyteczności publicznej ( urzędu gminy) w Fabiankach do potrzeb  
osób uczestniczących w projektach EFS został przez Urząd Marszałkowski w Toruniu pozytywnie 
zweryfikowany i zakwalifikowany do dofinansowania.  W dniu 17 listopada została podpisana umowa 
o dofinansowanie projektu rozbudowy budynku urzędu gminy, w tym budowy nowej klatki schodowej 
z windą. Projekt wynika z Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Fabianki. Jego wartość 
kosztorysowa to 1 mln 850 tys. zł. Dotacja z Regionalnego Programu Operacyjnego wynosi 1 mln 350 
tys. zł. Rozbudowa realizowana będzie do października 2021r.   Zakończył się kolejny projekt związany 
z demontażem, transportem i unieszkodliwieniem wyrobów zawierających azbest z terenu gminy 
Fabianki, współfinansowany przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Toruniu. Dotacja objęła 70 % wartości zadania (tj. 10.257,87 zł). Pozostałe koszty stanowiły wkład 
własny mieszkańców. Z dotacji skorzystało 20 właścicieli nieruchomości. W czasie trwania akcji 
usunięto 44,140 Mg wyrobów zawierających azbest. Prace związane z realizacją zadania wykonała 
firma P.H.U. US-KOM z Gostynina. Wójt poinformował, iż odbył kilka spotkań z przedstawicielami 
Urzędu Marszałkowskiego w pozyskaniu dodatkowych środków na nasze działania m.in. budowę 
kanalizacji w Szpetalu Górnym. Nie mamy jeszcze podpisanej stosownej umowy, ale efektem rozmów 
będą przyznane dodatkowe środki. W okresie od 01 września do 30 listopada prowadzony był  
Powszechny  Spis Rolny 2020.  W gminie Fabianki było 488 gospodarstw,  które miały obowiązek 
dokonać spisu. Powołane moim Zarządzeniem Gminne Biuro Spisowe wspierało rolników 
korzystających z samo spisu  internetowego oraz rachmistrzów z terenu gminy Fabianki.                                        
W wyjątkowych sytuacjach staraliśmy się indywidualnie docierać do rolników z informacją                                     
o konieczności wykonania ciążącego na nich obowiązku spisu rolnego. Z dniem 30 listopada  rozpoczął  
się II etap konsultacji społecznych dotyczących projektu Strategicznego Studium Lokalizacyjnego 
Inwestycji Centralnego Portu Komunikacyjnego wraz z Prognozą oddziaływania na środowisko. 
Pierwszy etap konsultacji dotyczący samego dokumentu SSL, trwał od 10 lutego do 10 marca 2020 r. 
W ich trakcie do spółki CPK napłynęło ponad 146 tysięcy głosów, które zostały poddane analizie 
eksperckiej. Na ich podstawie został przygotowany raport podsumowujący pierwszy etap.  
Zakończono, odebrano i uzyskano pozwolenie na użytkowanie  inwestycji: „Budowa kanalizacji 
sanitarnej w miejscowości Bogucin – III etap” .  Zrealizowano I część zadania pn: Zakup i dostawa 
poleasingowych komputerów przenośnych na potrzeby szkół, dla których organem prowadzącym jest 
Gmina Fabianki w ramach Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014-2020 Osi Priorytetowej 
nr I „Powszechny dostęp do szybkiego Internetu” działania 1.1: „Wyeliminowanie terytorialnych różnic 
w możliwości dostępu do szerokopasmowego internetu o wysokich przepustowościach” dotycząca 
realizacji projektów grantowych pn. Zdalna Szkoła i Zdalna Szkoła+ w ramach Ogólnopolskiej Sieci 
Edukacyjnej. – Wykonawca NBIT Jarosław Jenczmionka  Sp.  z o.o.  Gliwice – zadanie obejmowało zakup 
20 poleasingowych komputerów przenośnych. Gmina Fabianki  otrzymała na ten cel 60 tys, zł.                           
W trakcie realizacji jest zadanie: „Zakup i dostawa sprzętu na zajęcia prowadzone z wykorzystaniem 
Technologii Informacyjno – Komunikacyjnych – w ramach projektu Nowoczesna szkoła w nowoczesnej 
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gminie – rozwój kompetencji kluczowych uczniów z gminy Fabianki, zadanie obejmuje zakup:(  Laptopa 
z systemem operacyjnym - 17 szt., Komputera przenośnego (tablet) z systemem operacyjnym dla 
ucznia - 3 szt.,  Oprogramowania biurowe - 45 szt. , Urządzenia wielofunkcyjne – 1 szt., Urządzenie 
umożliwiające ładowanie oraz zarządzanie mobilnym sprzętem komputerowym – 1 szt.,  zakup 
projektora multimedialnego, aparatu fotograficznego, klimatyzatora ściennego z montażem, tablicy 
interaktywnej z usługą montażu i szkoleniem – 2 szt., robota do nauki programowania na potrzeby 
zajęć TIK – 4 szt. Wykonawca to  P.H.U. DELTA  ul. Płocka 25 87-800 Włocławek. W trakcje realizacji 
jest zadanie: „Zakup i dostawa komputerów przenośnych na potrzeby szkół,  dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Fabianki w ramach Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014-
2020 Osi Priorytetowej nr I „Powszechny dostęp do szybkiego Internetu” działania 1.1: 
„Wyeliminowanie terytorialnych różnic w możliwości dostępu do szerokopasmowego Internetu o 
wysokich przepustowościach” dotycząca realizacji projektu grantowego pn. Zdalna Szkoła+ w ramach 
Ogólnopolskiej Sieci Edukacyjnej”. Zadanie obejmuję zakup wraz z dostawą 31 szt. komputerów 
przenośnych fabrycznie nowych wraz z oprogramowaniem. Wykonawca to P.H.U. DELTA  Bartłomiej 
Dybowski  ul. Płocka 25 87-800 Włocławek. Na realizację powyższego zadania gmina otrzymała z PO 
Polska Cyfrowa dotacje w wysokości 75 tys.zł. W trakcie realizacji jest zadanie: „Przebudowa dróg 
gminnych w roku 2020” – II postępowanie – obejmuje ono wykonanie przebudowy takich dróg 
gminnych jak: w Bogucinie –  0,300 km, w Bogucinie – III   - 0,320 km, w Bogucinie – IV - 0,200 km, w 
Starym Witoszynie -  0,100 km, w Nowym Witoszynie - I - 0,115 km, w Szpetalu G. ul. Olszowa  -  0,190 
km, w Fabiankach - 0,250 km, w Szpetalu G. ul. Wspólna -   0,286 km. W drugiej części będą to drogi 
gminne: w Cypriance – I -   0,120 km, w Chełmicy Małej - I -  0,150 km, w Lisku  -  0,220 km, w Chełmicy 
Małej – II  - 0,160 km,  w Chełmicy Małej - III  - 0,150 km, w Świątkowiźnie - 0,310 km, w Urszulewie - 
0,200 km, w Cypriance – II - 0,200 km, w Chełmicy Dużej - 0,200 km. Wykonawcą wyłonionym                              
w przetargu zostało Włocławskie Przedsiębiorstwo Robot Drogowych Spółka z o.o. Nowa Wieś. Termin 
realizacji dróg do 18.12.2020 r. Rozstrzygnięte zostało postępowanie przetargowe na zadanie:                            
” Zaciągnięcie długoterminowego kredytu w wysokości 2.900.000 zł, na pokrycie planowanego deficytu 
budżetu Gminy Fabianki”, najkorzystniejszą ofertę złożył :  Bank Spółdzielczy w Bydgoszczy. Ogłoszony 
został przetarg na zadanie pn.: „Rozbudowa i dostosowanie budynku użyteczności publicznej                               
w Fabiankach do potrzeb osób uczestniczących w projektach EFS” termin składania ofert mija 
17.12.2020r. Trwają  prace przygotowujące   postępowania przetargowe na budowę  kanalizacji 
sanitarnej w  ul. Włocławskiej i sąsiednich ulic w  Szpetalu Górnym. Zakończono i odebrano  
przygotowanie postępowania przetargowego na modernizację dróg dojazdowych do gruntów rolnych 
w Chełmicy Dużej, przebudowę dróg gminnych nr 190243Ci 190230C w miejscowości Nasiegniewo oraz 
przebudowę drogi gminnej nr 190212C w miejscowości Wilczeniec Fabiański. Na zakończenie 
sprawozdania Wójt poinformował o stopniu przygotowania gminy do sezonu zimowego. Nadmienił,                 
iż będzie podejmował rozmowy ze starostwem w celu przekazania w utrzymanie gminy nie tylko dróg 
powiatowych ale i chodników przy drogach powiatowych. Poprosił radnych i sołtysów o uświadamianie 
mieszkańców, iż nie da się odśnieżyć wszędzie jednocześnie.  

 
Na obrady dotarł Radny Stawisiński. 
 
Radny Wojciech Mosakowski – zapytał o doprecyzowanie terminu podpisania umowy na realizację I etapu 

kanalizacji w Szpetalu Górnym? Zapytał kiedy konkretnie wykonawca przystąpi do budowy w terenie? 
 
Wójt – wyjaśnił, iż nie potrafi konkretnie powiedzieć kiedy nastąpi rozpoczęcie robót ale podpisanie umowy 

na przyznanie środków finansowych nastąpi w miesiącu grudniu. Przetarg także zostanie ogłoszony                
w miesiącu grudniu. Nadmienił, że wszystko wskazuje na to, że dofinansowanie na kanalizację będzie 
w wysokości 85% a nie 35%. To duży sukces.  

 



7 
 

Ad.6 

Przewodniczący RG Adam Rejmak – zarządził dyskusję nad przedłożoną informacją z wykonania budżetu 
gminy za I półrocze 2020 roku.  

Wójt – nadmienił, iż wczoraj na komisji padało stwierdzenie, iż bardzo mały procent inwestycji 
przewidzianych do realizacji w 2020 roku został wykonany w I półroczu. Mamy taką sytuację co roku 
bo dofinansowania uruchamiane są dopiero około połowy roku. Mają radni doświadczenie w pracy 
radnego i wiedzą, że większość zadań inwestycyjnych jest właśnie realizowane w drugiej połowie roku.  
Radna zaproponowała aby wcześniej uruchomić procedurę realizacji funduszy sołeckich.  Stwierdził, iż 
owszem można to zrobić lecz po konsultacji z Wójtem bowiem tylko on posiada wiedzę na temat czy 
posiadamy odpowiednie środki na ich realizację. Poprosił o wyrozumiałość w zakresie terminu realizacji  
bowiem nie będziemy zaciągać na to dodatkowych kredytów? Wskazał, iż funduszem sołeckim 
dysponuje sołtys i on musi czuwać nad jego realizacją w porozumieniu z Wójtem. Przeprosił za 
opóźnienia ale ten rok jest specyficzny bowiem mamy bardzo ograniczony skład pracowników. 
Pandemia znacznie wpływa na funkcjonowanie zarówno nasz urząd, PGK czy urzędy opiniujące nasze 
uzgodnienia. Czas kwarantanny ogranicza znacznie nasze prace dlatego też poprosił o zrozumienie.  

Brak dalszej dyskusji. 

Ad.7 

Przewodniczący RG – zarządził dyskusję nad sprawozdaniem z zadań oświatowych w roku szkolnym 
2019/2020.  

Wójt – poinformował, iż wczoraj na posiedzeniu komisji Kierownik Gminnego Zespołu Oświaty przedstawił 
szczegółowe wyjaśnienia do przedłożonej informacji o stanie realizacji zadań oświatowych. Nadmienił, 
iż w wyniku przeprowadzonego egzaminu klas ósmych najlepsze osiągnięcia uzyskali uczniowie klas 
ósmych Szkoły Podstawowej w Szpetalu Górnym i Cypriance. Średnia wyników naszych uczniów 
wypadła bardzo dobrze, bo powyżej średniej wojewódzkiej i krajowej. Efekt ten wymagał dużej 
determinacji zarówno uczniów jak nauczycieli i rodziców. Wskazał, iż najsłabiej wypadli uczniowie 
szkoły podstawowej w Fabiankach. Wpływ na taki słaby wynik miała sytuacja związana ze zmianą kadry 
nauczycielskiej z przedmiotu matematyki.  

Brak zapytań w tym temacie.  

Ad.8 

Wójt Gminy - zapoznał obecnych z informacją na temat wyznaczonych podmiotów w zakresie wykonywania 
prac przez skazanych oraz opinią Prezesa Sądu Rejonowego we Włocławku.  Informacja stanowi 
załącznik do protokołu. 

Ad.9 

1) 

Przewodniczący RG - przedstawił treść opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym projekcie 
budżetu. (w załączeniu do protokołu) 

2) 

Przewodniczący RG - zapoznał obecnych z treścią opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o możliwości 
sfinansowania planowanego deficytu, przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej na 2021 rok. 
(w załączeniu do protokołu) 

3) 
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Przewodniczący RG - zarządził dyskusję nad projektem budżetu na 2021 rok. 

Wójt -poinformował, że jest to jego zdaniem budżet dobry ale też taki, który musiał będzie być skorygowany. 
Będzie on weryfikowany. Kończy się perspektywa środków unijnych. Mamy nieduży deficyt budżetowy 
i chcielibyśmy wskazać, że mamy nadwyżkę operacyjną. Zmieniają się przepisy a z uzyskanej nadwyżki 
budżetowej będziemy mogli realizować dodatkowe inwestycje ze wsparciem środków unii 
europejskiej. Mają pojawić się rządowe granty w ramach wsparcia covidowego z których uda się też 
skorzystać. Aktualnie jest na czasie polityka prospołeczna mająca na celu wsparcie Domów Seniora. 
Będziemy dążyć do tego aby jak najszybciej udało się te placówki w Urszulewie i Świątkowiznie 
uruchomić. Na chwilę obecną na drogi mamy kwotę 150.000 zł . Ta kwota na pewno będzie zwiększona 
w II połowie roku kalendarzowego. Dodał, iż dróg w gminie jest bardzo dużo, które wymagają 
modernizacji. Dzisiaj największy problem w naszej gminie mają rolnicy. Poprosił o akceptację 
przedstawionego projektu budżetu gdyż jest on prorozwojowy.  

Radna Szczepańska Ewa - stwierdziła, że faktycznie wczoraj na komisji długo dyskutowaliśmy na temat 
budżetu. Jest on zapisany bardzo ogólnie i nieprecyzyjnie . Wskazaliśmy, że powinien być zapisany 
bardziej szczegółowo. Trzeba poprzeć ten budżet ale w momencie gdy będzie już wiadomo o 
szczegółach to spotkajmy się i zostańmy doinformowani o tym które szczegółowe drogi będą robione.  

Wójt – na pewno przed podjęciem decyzji o ogłoszeniu przetargu na przebudowę dróg gminnych poinformuje 
radnych lecz decyzję, które ujęte będą drogi podejmują mieszkańcy na zebraniach sołeckich. 

Radny Mosakowski Wojciech – nadmienił, iż według niego brakuje w budżecie modernizacji sieci 
wodociągowej. Stwierdził, iż zdaje sobie sprawę z tego, że nie są to łatwe sprawy w uzgodnieniach ale 
należy chociaż jakimiś małymi odcinkami sieć modernizować a nie czekać na awarie.  

Wójt -poinformował, że w tym roku była realizowana kanalizacja ale faktycznie trzeba pamiętać o 
wodociągach. Wybraliśmy kanalizację bo są ku temu potrzeby i można było w tej perspektywie 
finansowej 2014-2021 pozyskać o wiele większe środki z unii europejskiej niż na wodociągi. Miejmy 
nadzieję, że w wyniku korekt budżetu uda się zaplanować w budżecie większe środki w tym zakresie. 
W minionym roku bardzo negatywny wpływ na awaryjność sieci wodociągowej z azbestu miały 
niekorzystne warunki atmosferyczne ( opady). Nastąpiło rozluźnienie gleby pod wpływem działania 
wody wskutek czego wodociągi azbestowe ulegały dalszej degradacji. Na pewno w najbliższych latach 
będziemy musieli podjąć radykalne działania co do modernizacji ujęć wodociągowych ale przede 
wszystkim co do przebudowy w niektórych sołectwach w 100 % sieci wodociągowej. Spowoduje to 
możliwość zaopatrzenia optymalnego w wodę mieszkańców a także w dużym stopniu zmniejszy 
awaryjność sieci. 

Brak dalszych zapytań do projektu budżetu. 

4)  

Przewodniczący RG – poprosi o przedstawienie opinii i wniosków komisji w zakresie proponowanego 
projektu budżetu na 2021 rok.  

Przewodniczący Komisji Górecki Krzysztof – poinformował, iż na wspólnym posiedzeniu Komisji  oświaty 
kultury sportu, zdrowia, bezpieczeństwa i porządku publicznego z komisją Rewizyjną, komisją Skarg, 
Wniosków i Petycji oraz komisją Rolnictwa, Rozwoju Gminy i Spraw Budżetowych w dniu 9 grudnia 
2020 roku zaopiniowano pozytywnie w wyniku głosowania: 13 za, 0 przeciw, 0 wstrzym. się, 
przedłożony przez Wójta projekt budżetu gminy na 2021 rok oraz projekt Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Fabianki na lata 2021 – 2033. 
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Przewodniczący Klubu Jedność Radny Artur Stroiński – poinformował, iż Klub Jedność na posiedzeniu w dniu 
9.12.2020r.  dokonał analizy projektu budżetu gminy na 2021 rok i Wieloletniej prognozy finansowej. 
Członkowie klubu zaopiniowali pozytywnie powyższe projekty uchwał.  

5) 

Przewodniczący RG - zarządził dyskusję nad projektem budżetu. 

Brak dyskusji. 

Przewodniczący RG – stwierdził, iż w dniu wczorajszym komisje długo i intensywnie pracowały nad projektem 
budżetu dlatego też zostały wyjaśnione wszystkie kwestie i zapytania. Nadmienił, iż cieszy go taka 
współpraca.   

6) 

Przewodniczący RG - zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie budżetu na rok 2021. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujących się” podjęła uchwałę 
Nr XIV/149/2020  z dnia 10 grudnia 2020 roku w sprawie budżetu na rok 2021. 
(w załączeniu wykaz imienny głosowania) 

7) 

Przewodniczący RG - przedstawił treść opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym projekcie 
uchwały o Wieloletniej Prognozie Finansowej.   (w załączeniu do protokołu)  

8) 

Przewodniczący RG - wyjaśnił, że projekt uchwały w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej został 
przedstawiony i dyskutowany na posiedzeniach komisji. Zapytał czy są jakieś zapytania w tej sprawie? 
Z uwagi na brak zapytań zarządził głosowanie. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujących się” podjęła uchwałę 
Nr XIV/150/2020 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2021 -  2033.   (w 
załączeniu wykaz imienny głosowania) 

Przerwa  w obradach – 12 minut. 
 
Ad.10 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił o przedstawienie wniosków poszczególnych komisji. 

Radny Górecki Krzysztof   – odczytał wnioski ze wspólnego posiedzenia wszystkich komisji w dniu 9.12.2020 
roku (w załączeniu do protokołu). 

Nikt nie zabrał głosu w temacie przedstawionych wniosków komisji. 

Ad.11 

1) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie podatku rolnego. 

Nikt nie zgłosił potrzeby zabrania głosu w dyskusji. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak–  w związku z brakiem zapytań zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
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Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XIV/150/2020 z dnia 10 grudnia 2020r. w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 
podatku rolnego na terenie Gminy Fabianki. 

(imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

2) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie podatku rolnego. 

Nikt nie zgłosił potrzeby zabrania głosu w dyskusji. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak–  w związku z brakiem zapytań zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XIV/150/2020 z dnia 10 grudnia 2020r. w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 
podatku rolnego na terenie Gminy Fabianki.  (imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

3) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie podatku rolnego. 

Nikt nie zgłosił potrzeby zabrania głosu w dyskusji. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak–  w związku z brakiem zapytań zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XIV/150/2020 z dnia 10 grudnia 2020r. w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 
podatku rolnego na terenie Gminy Fabianki.  (imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

4) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie podatku rolnego. 

Nikt nie zgłosił potrzeby zabrania głosu w dyskusji. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak–  w związku z brakiem zapytań zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XIV/150/2020 z dnia 10 grudnia 2020r. w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 
podatku rolnego na terenie Gminy Fabianki.   (imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

5) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie podatku rolnego. 

Nikt nie zgłosił potrzeby zabrania głosu w dyskusji. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak–  w związku z brakiem zapytań zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XIV/150/2020 z dnia 10 grudnia 2020r. w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 
podatku rolnego na terenie Gminy Fabianki.   (imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

6) 
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Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie podatku rolnego. 

Nikt nie zgłosił potrzeby zabrania głosu w dyskusji. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak–  w związku z brakiem zapytań zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XIV/150/2020 z dnia 10 grudnia 2020r. w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 
podatku rolnego na terenie Gminy Fabianki.   (imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

7) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie podatku rolnego. 

Nikt nie zgłosił potrzeby zabrania głosu w dyskusji. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak–  w związku z brakiem zapytań zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XIV/150/2020 z dnia 10 grudnia 2020r. w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 
podatku rolnego na terenie Gminy Fabianki.   (imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

8) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie podatku rolnego. 

Nikt nie zgłosił potrzeby zabrania głosu w dyskusji. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak–  w związku z brakiem zapytań zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XIV/150/2020 z dnia 10 grudnia 2020r. w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 
podatku rolnego na terenie Gminy Fabianki.  (imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

9) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na przejęcie przez Gminę Fabianki zadania z zakresu właściwości Powiatu Włocławskiego związanego 
z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągu tych dróg w sezonie zimowym 
2020/2021 

Radna Ewa Szczepańska- nadmieniła, że wczoraj Prezes PGK nie wiedział za ile będzie pracował. Stwierdziła, 
że według informacji jakie udało się jej pozyskać ze starostwa porozumienie dotyczy tylko drogi Rachcin 
– Cyprianka – Świątkowizna. Dobrzyńska, Włocławska i droga w Witoszynie nie jest objęta 
porozumieniem. Z tytułu odśnieżania i wyjazdu do 3 razy w miesiącu otrzymamy kwotę 2.500 zł. W 
przypadku gdy będzie to więcej niż 3 razy w miesiącu to będzie kwota 5.000 zł. 

Wójt – stwierdził, że te drogi znajdują się na terenie naszej gminy i  PGK jeździ tymi drogami , więc odśnieżamy 
je i sypiemy solą.  Ulicy Włocławskiej taj jak i drogi powiatowej w Witoszynie nie ma w umowie lecz i 
tak sypiemy je solą. Z tego też tytułu mamy zwrot kosztów. Stwierdził, że nie wie dlaczego nie jest to 
objęte przetargiem. Dla nas byłoby nierozważnym nie utrzymywanie tych dróg bo mieszkańcy mieliby 
do nas pretensje. Mieszkańcy często nie mają pojęcia która droga jest w czyim użytkowaniu. Dodał, iż 
chciałby, aby przekazano w nasze użytkowanie chodników przy drogach powiatowych 
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Radna Powiatu Włocławskiego Wałęsa – odniosła się do tematu odśnieżania. Stwierdziła, że zwróci się z 
zapytaniem w starostwie w kwestii odśnieżania chodników i dróg. Podziękowała za dotychczasową 
pieczę nad tymi drogami mimo braku uwzględnienia ich w porozumieniu. Zdaje sobie sprawę, iż wójt 
kierował się tutaj poprawą stanu bezpieczeństwa na tych drogach. Cieszy ją bardzo realizacja budowy 
kanalizacji przy ul. Włocławskiej. Nadmieniła o planowanym zamyśle realizacji chodnika 
pieszorowerowego przy ul. Włocławskiej w Szpetalu Górnym.  

Przewodniczący RG Adam Rejmak–  w związku z brakiem dalszej dyskusji zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XIV/150/2020 z dnia 10 grudnia 2020r. w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 
podatku rolnego na terenie Gminy Fabianki.  (imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

10) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie wyznaczenia 
obszaru i granic aglomeracji Gminy Fabianki. 

Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak–  w związku z brakiem zapytań zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XIV/160/2020 z dnia 10 grudnia 2020r. w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji 
Gminy Fabianki.   (imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

11) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie szczegółowego 
sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 
opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak–  w związku z brakiem zapytań zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XIV/161/2020 z dnia 10 grudnia 2020r. w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                                        
i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę                             
za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  (imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

12) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia 
regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Fabianki. 

Radny Jetter – nadmienił, że czasami gmina ze swej strony w ramach ładu i porządku musi wykonać prace 
przy drogach powiatowych mimo, iż nie leży to w naszej gestii. Mieszkańcy nie orientują się często czy 
dana droga jest powiatowa, wojewódzka czy gminna tylko oczekują uporządkowania terenu.  

Wójt – nadmienił, iż mamy dżentelmeńską umowę ze starostwem w zakresie konieczności utrzymania 
porządku na drogach nie będących w naszej gestii i możemy z tego tytułu wystawić fakturę na Zarząd 
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Dróg Powiatowych. Wskazał, iż gmina chciałaby całym rokiem móc administrować tymi chodnikami a 
nie tylko w ramach zimowego utrzymania dróg. To nam najbardziej zależy na tym aby panował 
porządek na naszym terenie. Mieszkańcy chcą mieć komfort zapewniony i nie interesuje ich kto 
powinien uprzątnąć teren. 

Sołtys Krzyżanowski – zwrócił uwagę na to, że w zeszłym sezonie ul. Dobrzyńska była odśnieżana a droga w 
stronę Zarzeczewa za skrzyżowaniem już nie. Przed samym Zarzeczewem znowu pług odśnieżał z 
powiatu. Gmina realizowała to wówczas za powiat. Powiat powinien już taki odcinek odśnieżyć.  

Przewodniczący RG Adam Rejmak–  w związku z brakiem dalszej dyskusji nad projektem uchwały zarządził 
głosowanie. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XIV/162/2020 z dnia 10 grudnia 2020r. w sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie Gminy Fabianki.    (imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

13) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie ustalenia dopłat 
dla odbiorców usług wodno-kanalizacyjnych. 

Radny Wojciech Mosakowski – zwrócił uwagę na kwestię dopłat do kanalizacji. Stwierdził, iż aktualnie  
wszyscy mieszkańcy, którzy posiadają szamba płacą 35 zł na 1 m3 za wywóz nieczystości. Oprócz tego 
dopłacamy do komfortu osób, które posiadają kanalizację. W roku bieżącym dokładamy 406.000 zł do 
tych co posiadają kanalizację. Poprosił aby zastanowić się nad tym i przemyśleć tę kwestię, gdyż nie 
jest to sprawiedliwe aby dopłacać tym , którzy i tak już mają wygodę.   Zamiast tych dopłat moglibyśmy 
przekazać te środki na nowe linie kanalizacji. 

Wójt – wyjaśnił, że jak radni pamiętają 3 lata temu utworzono tzw. regulatora cen za ścieki. Do tej pory 
regulatorem cen była Rada Gminy. Teraz tak nie jest. Na te ostatnie 3  lata cena była podwyższona 
maksymalnie o 5 groszy. Radny ma owszem rację, ale trzeba to rozsądnie rozegrać. Nie jest to 
faktycznie sprawiedliwe. Stwierdził, że nie boi się tego głośno powiedzieć, że ci co się nie podłączyli do 
kanalizacji to i tak do niej pompują ścieki. Wiele osób podłączyło się do sieci po ingerencji ze strony 
urzędu i wyznaczeniu nieprzekraczalnego terminu podłączenia pod rygorem kary. Podsumował, iż 
świadomi jesteśmy, że z tej dopłaty trzeba będzie zejść. 

Wiceprzewodniczący RG Artur Stroiński – stwierdził, że niestety ale za komfort należy zapłacić. Koniecznie 
trzeba z tej dopłaty schodzić.  Ci, którzy nie mają możliwości podłączenia do kanalizacji powinni mieć 
to inaczej zrekompensowane. 

Radny Marian Znajmiecki – stwierdził, że na całym świecie są dopłaty do fotowoltaniki, gazu, wody. To są 
działania proekologiczne. Jeżeli teraz podniesiemy cenę za ścieki to wielu mieszkańców się od niej 
odłączy. Tak też jest z wodą. Po to są te programy dotacji uruchamiane aby z nich korzystać. Nie żyjemy 
w średniowieczu. To że kolega radny nie jest zadowolony to nie może być przeciw bo zapewne za jakieś 
3 lata będzie już miał kanalizację. Nie można zazdrościć.    

Przewodniczący RG Adam Rejmak–  stwierdził, iż rozumie radnego Mosakowskiego bo stoi po stronie osób 
w niekomfortowej sytuacji. Nie korzysta z kanalizacji a musi dopłacać do tych, którzy  z niej korzystają. 
Radny Znajmiecki jest natomiast po stronie osób w sytuacji komfortowej, którzy są podłączeni do 
kanalizacji. Dodał, iż dziwi się radnemu Znajmieckiemu, bo jeszcze jakieś 3 lata temu radny nie byłby 
za dopłatą dla innych, bo wówczas sam nie posiadał kanalizacji. Jak widać szybko się zapomina. 
Stwierdził, że przemawia do niego teza Wójta, iż należy z tego zejść. Nie można kogoś faworyzować. 
Trzeba traktować mieszkańców sprawiedliwie.  
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Wójt – nadmienił, że takie systemy dopłat są ale nie możemy jak teraz dotować do komfortu. Inwestycja 
kanalizacji jest wykonana mieszkańcom ze środków gminy i dotacji a do tego jeszcze dopłacamy do ich 
komfortu. System dopłat oczywiście może funkcjonować bo zdarzają się trudne przypadki. Należy 
jednak sukcesywnie schodzić z dotowania wszystkim kanalizacji. Nadmienił, że koszty zmniejszą się 
jeżeli uda się wszystkich zmusić do podłączenia do kanalizacji. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak–  w związku z brakiem dalszej dyskusji nad projektem uchwały zarządził 
głosowanie. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 1 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XIV/163/2020 z dnia 10 grudnia 2020r. w sprawie ustalenia dopłat dla odbiorców usług wodno 
– kanalizacyjnych.   (imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

14) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził dyskusję nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia 
regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków obowiązującego na terenie Gminy Fabianki, 

Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak–  w związku z brakiem zapytań zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XIV/164/2020 z dnia 10 grudnia 2020r. w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody i 
odprowadzania ścieków obowiązującego na terenie Gminy Fabianki. (imienny wykaz głosowania w 
załączeniu do protokołu) 

15) 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zapytał czy są jakieś pytania w zakresie projektu uchwały w sprawie 
zmian do budżetu gminy na 2020 rok? Dodał, iż temat ten został wyjaśniony dokładnie na posiedzeniach 
komisji. 

Brak zapytań co do projektu uchwały. 

Przewodniczący RG Adam Rejmak– zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 14 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podjęła 
uchwałę Nr XIV/165/2020 z dnia 10 grudnia 2020 r. w sprawie zmian do budżetu na 2020 rok. 

(imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

Ad.12 

Radny Górecki -  poprosił o zaangażowanie i podjęcie rozmów w zakresie zmiany organizacji ruchu na drodze 
krajowej, która biegnie przez miejscowość Kulin. Wskazanym jest aby został tam oznaczony obszar 
zabudowy. Dodał, iż na tym terenie w trzech miejscach jest bardzo duża częstotliwość zatrzymywania 
się pojazdów co stanowi zagrożenie. Wskazał, iż w prowadzonych rozmowach należy pamiętać o 
konieczności budowy chodnika przy tej drodze w Kulinie.  

Wójt – wyjaśnił, że rozmawiał już z dyrektorem GDDKiA i w momencie gdy zostanie uzgodniony projekt 
chodnika i będzie opracowana organizacja ruchu to powstaną nowe znaki. Sugerowaliśmy także 
postawienie znaku teren zabudowany. Na tym odcinku od Szpetala Górnego planujemy budowę ciągu 
pieszo-rowerowego. Nie będzie to łatwe, bowiem wiąże się z koniecznością wykupu gruntów od 
mieszkańców. Jest więc szansa, ale też i przeszkoda, bo ten odcinek drogi krajowej ul. Wiślanej GDDKiA 
ma w planie przebudowy i dlatego też nie chcą pozwolić na wydatkowanie dodatkowych środków 
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finansowych. Jest to teren zabudowany. Rozmawialiśmy o tym aby realizować to w ramach remontów. 
Tam wiadomo, że jest teren zabudowany. Nikt jednak więc nie chce wydawać pieniędzy,  bowiem przy 
modernizacji drogi krajowej w kierunku tamy są te koszty organizacji ruchu i chodników już ujęte w 
kosztach. 

Radny Zieliński Jacek – poprosił o możliwe przesunięcie granic obszaru terenu zabudowanego do końca 
osiedla w Nasiegniewie i kontynuację budowy chodnika w kierunku Szpetala Górnego od Uniechowa..  

Radny Mosakowski Wojciech – zasygnalizował, że mieszkańcy Osiedla Młodych w Szpetalu Górnem nie mają 
przejścia dla pieszych przez drogę krajową. Wskazał na konieczność oświetlenia rozwidlenia drogi 
krajowej w Bogucinie na tamę i ul. Włocławską w Szpetalu Górnym. Ponadto konieczne jest także 
wykonanie jakiejś sygnalizacji pulsacyjnej na wylocie z ul. Dobrzyńskiej bo tam ciężko jest włączyć się 
do ruchu. 

Wójt – stwierdził, iż wszystkie te tematy są mu znane i zgadza się z radnymi. Co do wniosku radnego 
Zielińskiego w sprawie chodnika to chodniki przy drogach wojewódzkich muszą być teraz usytuowane 
w odległości przynajmniej 5 metrów od drogi. Tam nie ma projektu organizacji ruchu i trzeba będzie ją 
wykonać. Nadmienił, iż nie wyobraża sobie aby do końca tej kadencji nie udało się połączyć chodnika z 
Nasiegniewa ze Szpetalem Górnym. 

Radna Szczepańska Ewa – zasygnalizowała, iż nadal nie jest pozostawiana wystarczająca liczba worków dla 
mieszkańców przy blokach w Chełmicy – Cukrownii. W bloku, gdzie mieszka 16 rodzin pozostawiono 2 
worki. 

Wójt – poinformował, iż zareaguje  w tym temacie lecz tam, gdzie są domy wielorodzinne powinny być 
wspólnoty i to z nimi powinny być podpisane umowy na odbiór odpadów a nie indywidualnie. Często 
jest to skutek nieuwagi pracowników i faktycznej wiedzy ile tych worków powinno być 
pozostawionych. 

Radny Znajmiecki Marian – przypomniał, iż Wójt obiecał wybudowanie chodnika w Szpetalu Górnym. Czy 
według wytycznych tego chodnika nie można usytuować przy drodze w odległości mniejszej niż 5 
metrów?. 

Wójt –  wyjaśnił, iż do drogi gminnej może przylegać. 

Radny Cackowski Adam –  zasygnalizował problem wody wypływającej spod chodników w Szpetalu Górnym 
od ul. Włocławskiej jadąc z góry na Zawiśle. Zapytał czy nie można zwrócić się do władz miasta aby to 
zabezpieczyć? Tam naprawdę jest bardzo niebezpiecznie. Oprócz wody uszkodzona nawierzchnia 
stwarza zagrożenie dla pojazdów poruszających się w stronę mostu.  

Wójt – poinformował, iż w tej sprawie monitowało do miasta Starostwo Powiatowe. Władze miasta twierdzą, 
że tam są jakieś źródła,  których nie mogą opanować. Jego zdaniem cały ten odcinek z góry na most 
powinien być przebudowany. Tam nie tylko stanowi problem woda bijąca z gruntu ale i nawierzchnia 
w tragicznym stanie. Nadmienił, iż będzie rozmawiał z samorządami z Lipna aby wsparli nasz głos i 
starostwa w zakresie koniecznej modernizacji tego odcinka drogi.  

Radna Powiatu Włocławskiego Barbara Wałęsa – poinformowała, iż już 4 lata temu monitowała w sprawie 
usunięcia  drzew  w  otoczeniu drogi powiatowej od– ul. Włocławskiej w kierunku Zawiśla. Tam duże 
zagrożenie stanowiły opadające liście z konarów drzew powodując w  efekcie śliską nawierzchnię drogi.  
Wycięto kilka drzew ale dalej nic się nie dzieje na tym odcinku. Doszły do radnej słuchy, że po jej 
interwencji komentowano aby nie interesowała się ich terenem tylko swoim.  Zaznaczyła, że ma na 
uwadze jedynie bezpieczeństwo ludzi dojeżdżających do Włocławka.  
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Przewodniczący RG – poprosił o podjęcie rozmów w tym temacie z Urzędem Miasta Włocławska i innymi 
samorządami. 

Ad.13 

Wolne wnioski i zapytania. 

Radna Ewa Szczepańska - odczytała swoje pismo kierowane do Przewodniczącego Rady Gminy w odpowiedzi 
na pismo w zakresie ustosunkowania się do złożonego wniosku Pana Kmieciaka. Stwierdziła, że jest 
radną wiele lat i nie wyobraża sobie aby pozbawiano ją możliwości wypowiedzi w sytuacji,  kiedy to 
zwracają się do niej mieszkańcy gminy. Odniosła się do słów sołtysa Jankowskiego, który to pouczał ją 
jak ma pracować na poprzedniej sesji. Zaprosiła sołtysa ze swoim sprzętem na stadion do Chełmicy 
gdzie sołtys pokaże jej jak należy pracować. Przy okazji tej nauki skorzysta stadion. 

Przewodniczący RG – zwrócił uwagę na fakt, iż nie jest tak do końca, że radnego nie można dyscyplinować. 
Radna przytoczyła tylko treść jednego z wyroków w tym zakresie. Można radnego dyscyplinować 
inaczej robiłby co chce.  

Radna Ewa Szczepańska – stwierdziła, że w piśmie przytoczyła przepisy, które obowiązują. Nie rozumie 
dlaczego dyskutuje się nad tym, że nie potrafi pracować, czy robi to źle.  

Przewodniczący RG - stwierdził, że prosi aby nie używać zwrotu, że on debatuje nad jej zachowaniem. Nie 
chce debatować nad zachowaniem radnej i nigdy tego nie robił. Dodał, iż wszyscy są dorośli i należy 
dyskutować bo do tego zostaliśmy wybrani. Nie musimy też wszystkich spraw dotyczących 
funkcjonowania rady poruszać na forum. Poprosił tylko o konsekwencje, że w przypadku naruszenia 
przepisów RODO należy ustosunkować się właściwie. Zaznaczył, że nie pozwoli aby na sesji debatować 
nad czyimś zachowaniem.  

Radna Szczepańska Ewa – stwierdziła, że nie zareagował Przewodniczący na poprzedniej sesji kiedy to Wójt 
powiedział, że nie wie za co radna bierze pieniądze i jak powinna pracować. Wójt stawiał jej za przykład 
sołectwo Skórzno i Nasiegniewo. Dodała, że nie życzy sobie aby stawiać jej przykłady bo ona pracuje 
we własnym trybie pracy i nie uważa, ze robi to źle.  

Przewodniczący RG – wyjaśnił, że nie zabrał głosu w tej sprawie bo w takich tematach nie ma zamiaru się 
wypowiadać.  Radna ma prawo nie zgadzać się z wszystkimi wypowiedziami. Stwierdził, że nie może 
też zabronić komuś zabrania głosu. Podsumował, iż sam osobiście w pewnych sprawach nie zajmuje 
stanowiska. 

Wójt – stwierdził, że radny nie posiada immunitetu poselskiego. Dodał, iż nie widzi potrzeby aby dzisiaj o tym 
debatować na sesji bo nie jest to odpowiedni moment. Tu nikt nie wniósł skargi tylko zwrócono Pani 
uwagę na fakt, że naruszyła RODO. Radna naruszyła przepisy RODO i należałoby przeprosić i zakończyć 
temat. To temat do wyciszenia.  

Przewodniczący RG – dodał, że mecenas odpowiadający w imieniu radnej odniósł się tylko do ustawy o 
samorządzie gminnym ale nic nie wspomniał o ustawie o ochronie danych osobowych. Nas obligują 
różne przepisy. Poprosił aby niepotrzebnie nie wprowadzać zamieszania ale rozmawiać ze sobą nie 
tylko na sesjach. Nikt nie jest omylny i miejmy to na uwadze. 

Radna Szczepańska Ewa – stwierdziła, iż wiele razy już prosiła, aby na sesji był obecny radca prawny i zawsze 
reagował na bieżąco jeżeli coś robimy nie tak.  Poprosiła o spotkanie  z radcą co pozwoli na wyjaśnienie 
tematu aby nie stawiać jej w złym świetle, że chce kogoś obrażać. Przekazała tylko na forum to co 
przekazują jej mieszkańcy. Nie naruszyła RODO bo to pracownik urzędu.  

Przewodniczący RG – stwierdził, że pracownik urzędu nie jest osobą publiczną. Poprosił raz jeszcze aby 
rozmawiać w innym miejscu na takie tematy a nie na forum publicznym.  
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Wójt – stwierdził, iż wspominał już wczoraj na posiedzeniu komisji, że nie można przywoływać nazwisk osób, 
które nie pełnią funkcji publicznych bo naruszamy przepisy RODO. Często określając teren także  
Nadmienił, że po nowym roku trzeba będzie zorganizować szkolenie z RODO dla wszystkich. 
Zaapelował do wszystkich o przestrzeganie przepisów. 

Sołtys Jankowski – stwierdził, że nie będzie z radną dyskutować dzisiaj na forum odnośnie odebrania przez 
nią swojej wypowiedzi na poprzedniej sesji. Chciał jednak życzyć jej jeszcze wielu kadencji i pozostawić 
jej do przemyślenia ten temat.   

Sołtys Krzyżanowski – zwrócił się do radnej powiatowej o zwrócenie uwagi na fakt, iż mieszkańcy ul. 
Dobrzyńskiej tak dopominali się chodnika a teraz notorycznie wykorzystują go jako parking 
przydomowy. Był osobiście świadkiem jak kobieta z wózkiem musiała schodzić na ulicę bo samochód 
zaparkował na chodniku. Tam należy postawić chyba znak zakazu parkowania. Podziękował Radzie 
Gminy i Wójtowi za wykonane inwestycje w okręgu Zarzeczewo – Kulin w 2020 roku. 

Przewodniczący RG – nadmienił, iż tyle było „bitew” o chodnik na ul. Dobrzyńskiej a dziś on przeszkadza bo 
nie ma gdzie postawić samochodu. Po co były te skargi i petycje aby zrobić chodnik. 

Wójt – poinformował, iż wsłuchując się w słowa sołtysa Krzyżanowskiego i apel radnej Ewy chcielibyśmy 
zorganizować spotkanie radnych i sołtysów w celu obejrzenia obiektu w Urszulewie.  

Przewodniczący RG – dodał, iż będzie wówczas okazja do spotkania i dyskusji poza publiką.   

Ad. 14 

Przewodniczący RG - podziękował wszystkim za przybycie na obrady i zakończył posiedzenie XIV sesji Rady 
Gminy Fabianki w dniu 10 grudnia 2020 roku. Złożył najlepsze życzenia świąteczne radnym z okazji 
Świąt Bożego Narodzenia.  

 

 

Protokołowała: 

podinsp. Anna Wodzyńska 

 

 

 

 

 

 

 

 


